



Council of Europe

Note  
to Editors NEWS

tel : +33 (3)88 41 25 60 / fax : +33 (3)88 41 39 11 / e-mail : [pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

## **“Roma representatives must be welcomed into political decision-making” says Commissioner for Human Rights**

Strasbourg, 01.09.2008 – Roma under-representation in political life is a shortcoming in our democracies, explains Council of Europe’s Commissioner for Human Rights Thomas Hammarberg in his latest *Viewpoint*. The Commissioner sets out practical ideas and examples of good practice to achieve their full political participation. "There is a need to develop a comprehensive approach in order to empower Roma populations", he says.

The full text of this copyright-free article is available in English, French and Russian at : [http://www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008\\_en.asp](http://www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008_en.asp)

## **« Il faut accueillir des représentants Roms au sein des organes politiques décisionnels » déclare le Commissaire Hammarberg**

Strasbourg, 01.09.2008 - La sous-représentation des Roms dans la vie politique est une lacune de nos démocraties, explique le Commissaire aux Droits de l'Homme du Conseil de l'Europe Thomas Hammarberg dans son dernier « *Point de vue* ». Le Commissaire formule des idées concrètes et des bonnes pratiques pouvant permettre leur pleine participation politique. « Il faut développer une approche globale pour donner plus de pouvoir aux populations roms », affirme-t-il.

Cet article libre de droits est mis à votre disposition en français, anglais et russe à l'adresse suivante : [http://www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008\\_fr.asp](http://www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008_fr.asp)

ED143b08